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Tisztelt Elnök Asszony !

Dr. Szili Katalin asszony
Az Országgyűlés elnöke

Írásbeli kérdés

A Házszabály 91 .§ (2) bekezdése alapján „Miért csak a konkurens országok használják ki
az uniós pályázati pénzeket?” címmel írásbeli kérdést kívánok feltenni Gráf Józse f
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrnak .

Tisztelt Miniszter úr !

Az FVM kommunikációjában folyamatosan az szerepel, hogy az állattartó ágazatokat minde n
eszközzel támogatni, segíteni kell, hogy létrejöjjön a növénytermesztés és az állattenyésztés ú j
egyensúlya. A K17257 számon feltett kérdésemre adott válasz alapján kiderült, hogy 2008-ba n
az állatjóléti támogatásokra csak 4 milliárd forintot irányoztak el ő , és közben ennek a
duplájára érkezett igény, így rengeteg tenyésztőt elutasítottak. Tehát jól látható, hogy lenn e
olyan eszköz, amellyel lehetne segíteni az állattenyésztőkön, csak valódi kormányzati szándé k
is kellene hozzá. Kérdésem arra irányul, hogy minden eszközt megragad-e az Ön vezetéséve l
működő minisztérium ezen - remélhetően nemcsak a kommunikáció szintjén létező - célnak
az eléréséhez .

Az Európai Unióban létezik egy társfinanszírozott, pályázati rendszeren keresztül működtetett
támogatási lehetőség, amely kimondottan az agrártermékek promóciójára, piacon val ó
elhelyezésének elősegítésére vonatkozik. A támogatott tevékenység vonatkozhat EU belüli, d e
harmadik országban megvalósuló promóciós tevékenységre is . A pályázatok elbírálása, a
kapcsolódó eljárás a nemzeti szervek közrem űködésével történik .

A tej ágazatban komoly problémák vannak, pontosan az értékesítéssel, az értékesítési árakkal ,
és ennek következtében a felvásárlási árakkal . Ezen túl még a meglevő kvótáinkat sem
használjuk ki, tehát lenne tennivaló, lehet őség az értékesítést segít ő promóciós
tevékenységben . Álláspontom szerint minden lehet őséget, még a kisebb lehetőségeket is meg
kell tehát ragadni .

A saját tejágazatuk termékeinek promóciójához kapnak segítséget olyan komoly agrá r
potenciállal rendelkező konkurens államok, mint Luxembourg és Szlovákia . 16 ország agrár
szervezeteinek 31 támogatott programja között van ugyanis luxemburgi tejes program 71 3
889 euró, a szlovák tejes program 1 843 050 euró támogatással . Nem kétséges, ezen országok



igen nagy teret nyertek a tej magyarországi értékesítési területén a magyar termel ők rovására.
A 2008. évi támogatott programok között viszont nincs magyar program . A kérdéseim is erre
irányulnak, tekintettei arra, hogy a döntési folyamatban a magyar állami szerveknek, nevesül
az FVM-nek feladatai, hatáskörei vannak .

Tisztelt Miniszter Úr! Kérdéseim a következ ők:

n Mi az oka annak, hogy Magyarország nem tudott élni ezzel a tálcán kínált
lehetőséggel?

n Hány pályázat vett részt az előbbiekben jelzett 2008. évi pályázaton Magyarországról?
n Ha nem volt pályázó, akkor mi ennek az oka ?
n Ha volt pályázó, de nem nyert, akkor mi volt az oka az elutasításnak ?
n A pályázathoz kapcsolódóan milyen kommunikációs tevékenységet fejtett ki az FVM ,

mely szervezetek voltak ennek címzettjei? Kérem csatolja az ügyhöz kapcsolódóa n
készített kommunikációs anyagok másolatait !

n A 2008. november 30-i határidővel, a 2009 . évi támogatásokra hány magyar pályázat
került beadásra?

n Mekkora összeget termeznek a 2009-es állatjóléti támogatásokra, és mekkora
tenyésztő i igénnyel kalkulál az FVM?

Várom válaszát .

Budapest, 2009 . január 22 .

Font Sándor
Fidesz-Magyar Polgári Szövetség
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